
 
Akademický senát Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové  

 
Zápis z 22. zasedání AS FF UHK ze dne 8. 7. 2009  

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------   

 

Přítomni: Dr. Springerová, Dr. Němečková, Mgr. Thér,  Mgr. Štěpán, Dr. Joukl, doc. Tichý, 

P. Rezek,  L. Polcerová,  A. Rosenkranzová, H. Kryndlerová   

 

Hosté: dr. Grulich, dr. Dočekalová 

 

Program:  
 

1. Studijní a zkušební řád (SZŘ) 

 

Předsedkyně akademického senátu přivítala přítomné, shledala usnášeníschopnost senátu, 

zahájila jednání a předala slovo děkanovi FF.  

 

Ad bod 1:  

 

Pan děkan dr. Grulich objasnil důvody pozastavení usnesení AS FF UHK, dále přítomné 

seznámil se závěry své komunikace s MŠMT ohledně implementace uzávěry studia po 

prvním ročníku studia. Pan děkan dále připomněl průběh jednání na AS UHK, kde došlo 

k zakomponování velké části požadavků FF do připravovaného jednotného studijního 

předpisu a vyjádřil své přesvědčení, že AS FF UHK zváží změnu svého postoje ve věci 

uzávěry studia po prvním ročníku, resp. celého SZŘ UHK. Pan děkan vyjádřil přesvědčení, že 

jednotný SZŘ by dokázal lépe reflektovat provázanost výuky na UHK. Dále seznámil 

přítomné s tím, že vedení univerzity chystá renovaci informačních systémů, FIS a ISIT s tím, 

že budou financované pouze společné prvky pro všechny fakulty.  

Paní doktorka Springerová zdůraznila, že AS FF bude hlasovat již popáté o téže věci, což 

vyvolává silný tlak na vedení AS FF, které proto vážně uvažuje odstoupení z funkcí.  

Poté následovala diskuze senátorů a hostů, z níž vznikl návrh na usnesení AS následujícího 

znění:                  

 

Akademický senát Filozofické fakulty UHK se po zralé úvaze rozhodl přehodnotit své 

dosavadní postoje a spolu s ostatními fakultami přistoupit ke Studijnímu a zkušebnímu 

řádu UHK ve znění jeho poslední novely z června 2009. Tento krok je příspěvkem FF 

UHK k transformaci univerzity.  

 

Tato skutečnost však nic nemění na našem přesvědčení, že studium probíhá v prvé řadě 

na fakultách. Každá z fakult je unikátním tělesem s odlišnými podmínkami a 

charakterem, a proto fakulty a fakultní akademické orgány musí při rozhodování o 

podmínkách studia hrát i do budoucna významnou a nezastupitelnou roli. Přijetím 

jednotného studijního a zkušebního řádu se FF UHK v zájmu dosažení konsenzu mezi 

jednotlivými subjekty UHK rozhodla mj. přestat uplatňovat jeden z klíčových rysů 
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studijních podmínek na fakultě, a to uzávěry po druhém semestru studia. Vzdáváme se 

principu, který však plně osvědčil svou funkčnost a který i nadále považujeme za dobrý 

a prospěšný kvalitě studia.  

 

Okolnosti a podmínky studia dle nového jednotného Studijního a zkušebního řádu UHK 

budeme bedlivě sledovat a analyzovat. Za rok úspěšnost jednotné studijní normy znovu 

zhodnotíme. Pokud by se ukázalo, že její aplikace nebude fakultě vyhovovat, jsme 

připraveni se znovu ujmout práv daných fakultě zákonem o vysokých školách a vrátit se 

k aplikaci fakultního studijního a zkušebního řádu.  

 

Současně se důrazně ohrazujeme proti vypjatým a neoprávněným útokům vůči FF 

UHK, které na zasedání Akademického senátu UHK dne 17. 6. 2009 z několika různých 

stran zazněly. 

 

Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 

         

Studentská komora: 

 

4 hlasy pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 

 

Zaměstnanecká komora: 

 

4 hlasy pro    2 hlasy proti   0 se zdržel 

 

Doktorka Springerová na základě hlasování sdělila, že návrh byl přijat. 

 

 

Závěrem zasedání proběhlo veřejné hlasování o přijetí závěrečného usnesení.  

 

Studentská komora: 

 

4 hlasy pro    0 hlasů proti   0 se zdržel 

 

Zaměstnanecká komora: 

 

6 hlasy pro    0 hlasy proti   0 se zdržel 

 

 

Na konci schůze konstatovala předsedkyně senátu AS FF, že  závěrečné usnesení bylo přijato 

a ukončila 22. zasedání.  

 

 

       Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D. 

       Předsedkyně AS FF UHK 

 

 

 

Zapsala: Eva Šlesingerová 


